
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/4095.

Benyújtás dátuma: 2019-01-02 11:26

Parlex azonosító: YG8R3G5R0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Kocsis-Cake Olivio (Párbeszéd) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért tagadta meg az intézkedést a rendőrség az MTVA 
törvénysértő biztonsági őreivel szemben?" 

Tisztelt Miniszter Úr,

2018.  december  17-én  Országgyűlési  képviselők  törvényi  jogukkal  élve  beléptek  a
Médiaszolgáltatás-támogató és Vagyonkezelő Alap (MTVA) épületébe. Az Országgyűlésről szóló
2012.  évi  XXXVI.  törvény 98.  §  (4)  bekezdése  szerint  ugyanis  az  az  országgyűlési  képviselői
igazolvány a közintézményekbe, így az MTVA-ba való belépésre és tájékozódásra is feljogosít. A
képviselők  az  épületben  nem tettek  semmi  olyat,  amely  az  MTVA rendeltetésszerű  működését
bármilyen  kis  mértékben  is  megzavarta  volna.  Ebből  adódóan,  amikor  az  MTVA épületében
dolgozó  fegyveres  biztonsági  őrség  tagjai  testi  kényszerrel,  tehát  erőszakkal  távolítottak  el  két
országgyűlési képviselőt, azzal nem csak jogszabályokat sértettek, de felmerül velük szemben a
hivatalos személy elleni erőszak bűncselekményének gyanúja is. A későbbiekben ráadásul több más
esetben is erőszakosan és a jogszabályokat figyelmen kívül hagyva léptek fel az MTVA őrei.

Az  eset  azért  is  elszomorító,  mert  egy 2011-es  dokumentum alapján  a  Belügyminisztériumból
(BM), az Alkotmányvédelmi Hivatalból, a Honvédelmi Minisztériumból és a katasztrófavédelemből
jövő utasításokat kötelesek végrehajtani az MTVA biztonságát ellátó fegyveres őrök. Felmerül tehát
a  kérdés,  hogy  a  Civil  Biztonsági  Szolgálat  Zrt.  munkatársai  kaptak-e  utasításoka  a
Belügyminisztériumtól, továbbá, hogy a rendőrség miért nem avatkozott közbe az országgyűlési
képviselők többszöri kérésére, telefonos és személyes megkeresésére sem.

Tisztelt Miniszter Úr,

A kérdéseim tehát a következők:

A rendőrség miért  nem biztosította az országgyűlési  képviselők törvényben is rögzített jogainak



érvényesülését,  vagyis  miért  nem  biztosították  a  képviselők  MTVA székházba  való  nyugodt
belépését és ott tartózkodását?

A rendőrség  miért  nem lépet  fel  az  országgyűlési  képviselőket  bántalmazó  őrökkel  szemben?
Különösen úgy, hogy a bántalmazás a rendőrök szeme előtt történt, ilyen esetekben pedig törvény
írja elő az azonnali rendőri intézkedést.

Felvételek bizonyítják, hogy az országgyűlési képviselők többször kérték telefonon, hogy történjen
rendőri  intézkedés  az  MTVA székházban,  ám a  rendőrség  ezt  megtagadta.  Hogyan  történhetett
ilyen?

Adott-e utasításokat a Belügyminisztérium vagy a minisztérium alá tartozó más szerv az MTVA-t
védő biztonsági cégnek?

Tisztelettel,

Kocsis-Cake Olivio (Párbeszéd)
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